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Onderzoek Kind en Gezin naar gedwongen adopties  -  Terbeschikkingstelling OCMW-
gegevens

In het kader van het debat over gedwongen adopties, poogt Kind en Gezin als Centrale 
Autoriteit voor Adoptie geboortemoeders en geadopteerde kinderen te helpen in hun 
zoektocht naar hun kind respectievelijk hun moeder. Het gaat om adopties die werden 
gerealiseerd in de periode gaande van begin jaren 50 tot eind jaren 70.

Naast de natuurlijke personen, ziekenhuizen, tehuizen van ongehuwde moeders en 
tehuizen die instonden voor de opvang van kinderen, namen ook overheden zoals 
OCMW’s de rol van bemiddelaar op. We mogen dus verwachten dat ook OCMW’s 
beschikken over gegevens die Kind en Gezin zouden kunnen helpen geboortemoeders en 
adoptiekinderen met elkaar te matchen.

In dit kader nam Kind en Gezin contact op met OCMW’s met de vraag de nodige 
gegevens te bezorgen. De OCMW-archivarissen maakten echter bezwaar en stelden geen 
juridische grond te hebben om OCMW-archief over te maken aan Kind en Gezin. 

Hebben de OCMW-archivarissen volgens de minister gelijk en hebben zij inderdaad geen 
legistieke grond om die gegevens ter beschikking te stellen aan Kind en Gezin?

Indien ze gelijk hebben, is de minister dan van plan mee te werken om een legistieke 
basis te ontwikkelen die toelaat specifiek voor dit doel de nodige gegevens uit te 
wisselen? 

Indien ze geen gelijk hebben, zal de minister dan vanuit zijn rol als toezichthoudende 
overheid met hen in dialoog gaan om die uitwisseling van gegevens te realiseren en zo 
nodig deze overdracht ook afdwingen?
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Ik ben er mij van bewust dat de problematiek van de adoptiedossiers een zeer gevoelige 
materie is. Juist daarom is het zeer belangrijk dat alle betrokken instanties zeer 
zorgvuldig met deze dossiers omgaan. 

Het is inderdaad mogelijk dat sommige OCMW’s in het bezit zijn van (stukken van) 
adoptiedossiers, die mogelijk ver teruggaan in de tijd. De OCMW’s bewaren deze stukken 
in hun archief, overeenkomstig het Vlaams archiefdecreet van 9 juli 2010. Voor de inzage 
in deze documenten wordt verwezen naar het decreet betreffende de openbaarheid van 
bestuur van 26 maart 2004. Hierin worden ook duidelijk de uitzonderingsgronden 
opgesomd, waaronder de bescherming van de persoonlijke levenssfeer. Bij een aanvraag 
tot inzage van een dossier in het archief, zal de OCMW-secretaris, als verantwoordelijke 
voor de beslissing over de aanvraag, steeds de aanvraag moeten toetsen aan de 
uitzonderingsgronden, en indien nodig toestemming vragen aan de betrokken personen 
om hun persoonsgegevens vrij te geven. Als de aanvrager geen inzage of afschrift zou 
krijgen in de gevraagde documenten, kan hij beroep aantekenen bij de beroepsinstantie 
inzake openbaarheid van bestuur en hergebruik van overheidsinformatie, afdeling 
openbaarheid van bestuur.

Als Vlaamse Centrale Autoriteit vervult Kind en Gezin sinds 2005 een sleutelrol inzake 
adoptie. Momenteel bestaat er echter geen rechtsgrond die Kind en Gezin het recht geeft 
om proactief op te treden en oude dossiers inzake adoptie op te vragen bij andere 
instanties, zoals de OCMW’s, en zelf te archiveren. 

Rekening houdend met de hogervermelde regelgeving inzake de openbaarheid van 
bestuur, komt het mij niet toe een oordeel uit te spreken over vragen inzake 
openbaarmaking van stukken.
 
Naar de toekomst toe is het u wellicht bekend dat er een nieuw adoptiedecreet wordt 
voorbereid door mijn collega minister Jo Vandeurzen. Met het oog op het uittekenen van 
de rol van de Vlaamse Centrale Autoriteit inzake adoptie, lijkt dit wetgevend initiatief mij 
daar de juiste plaats voor. Ikzelf zal dan ook geen wetgevende initiatieven treffen in dit 
verband, maar op verzoek van mijn collega-minister in de Vlaamse Regering, ben ik 
uiteraard bereid om daaraan mijn medewerking te verlenen. 


